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Sok szervezet verseng azért, hogy 
a fiatalokat megnyerje magának. 
Ezek közt éppúgy megtaláljuk a 
destruktív szektákat, mint a törté-
nelmi egyházakhoz kapcsolódó di-
áktársulásokat. Létezik egy klub 
Szegeden, amely a itt tanuló zsidó 
ifjakat tömöríti. Vezetőjével, 
Ádámmal beszélgettünk. 

- Ti egy nemzetközi szervezetnek vagytok 
tagjai... 

- Igen, ez a UJS (Union of Jewis 
Students), amely arra hivatott, hogy a 
zsidó fiatalokat összefogja szerte a vi-
lágon, és amelynek a magyarországi 
tagszervezete immár tíz éve működik. 
A szegedi szervezet 1996-ban alakult, 
de a legjobb az országban (Pesten, Pé-
csett, Debrecenben, és Nagykanizsán 
működik még ilyen jellegű csoport). 
Célunk a zsidó kultúra fenntartása, 
gyarapítása, a szervezetek közti kap-
csolattartás elősegítése. 

Szorgalmi időszakban csütörtök 
esténként jövünk össze. Vallási, kö-
zösségi jellegű programokat szerve-
zünk. Nagyobb vallási ünnepek előtt 
mindig megbeszéljük, mi annak 
az eredete. Péntek esténként a 
Szegeden tartózkodó tagok - mert 
a tagság nagy része itt tanuló diák -
szép számmal vesznek részt az isten-
tiszteleten, aminek a helybeliek na-
gyon örülnek. Itt általában beszélge-
tünk, videózunk, esztink-iszunk. 
Előfordul az is, hogy valaki közülünk 
referátumot tart valamilyen témá-
ban. Nagyon jó hangulatban telnek 
az estéink. 

-Ha valaki nem izraelita, de érdeklődik 
a zsidó vallás iránt, akkor is részt vehet 
ezen estéken? 

- A klub, mint már a nevéből is kitű-
nik, a zsidó fiatalokat fogja össze, így 
többnyire a programokon más vállá-

-iszunk, 
enoválunk 

súak nem vesznek részt, bár a tagok 
barátai/barátnői is szívesen lejárnak, 
és őket szeretettel fogadjuk. Jó vi-
szonyban állunk a történelmi egyhá-
zakkal is, de a kisegyházakkal nem 
tartunk kapcsolatot. 

-Milyen más programokat szerveztek 
még? 

- Nemrégiben volt egy nyilvános 
előadás, amelyet Popper Péter tar-
tott a zsidó vallásnak a többi vallás-
hoz való viszonyáról. Nyaranta kirán-
dulásokat, túrákat bonyolítunk le. 
Büszkék vagyunk arra, hogy a 
mezőkovácsházi zsidó temetőt tavaly 
nyáron rendbe hoztuk. 

- Menny iben segíti e társulat a fiatalokat 
a párkapcsolatok kialakítása szempont-
jából? 

- Magyarországon még csak három 
UJS-gyermek született, de örömmel 
tapasztaljuk, hogy egyre többen köt-
nek házasságot a klubbon belül. 

- Véleményed szerint mennyire jellemző a 
magyar társadalomra az antiszemitiz-
mus? 

- Nem jellemző, bár akadnak kivé-
telek. Például amikor a Hősök 
Kapujánál valaki festékszóróval 
kiírta: Fuck the Jewsü! Szerencsére 
nem ez az általános. 

Bővebb felvilágosítást a 
ujsszeged@yahoo.com címen kap-
hattok. 
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tést a holtpontról való elmozdulás 
érdekében tett jelzésként értelme-
zi. A hallgatói önkormányzat támo-
gat minden olyan kezdeményezést, 
mely a problémák megoldásához 
vezet. Támogatja: az elnökség és a 
tagszervezetek közötti hasadék 
szűkítését és megszüntetését; a 
többoldalú (a hallgatói mozgalom 
hagyományainak megfelelő) véle-
ménycserét; az országos képviselet 
hatékony bekapcsolódását a felső-
oktatás modernizálásának folyama-
tába (Ftv-módosítás, kreditrend-
szer, ösztöndíjreform); és a kis 
hallgatói önkormányzatokkal való 
kapcsolat erősítését. 

2. Sajnálatosnak tartja, hogy Vasa 
László elnökségi tag pontatlan 
adatokkal rendelkezik a tagszerve-
zetek létszámáról (V.S. in.: Nép-
szabadság, 2000. február 28.). 
A HÖOK-nak 154 regisztrált tagja 
van, ezekből 97 vett részt a Köz-
gyűlésen közülük 42 vonult ki. 

3. Értelmezhetetlennek tartja a 66 
milliós főösszegű költségvetéster-
vezetet, az Oktatási Minisztérium 
által nyújtott 30 MFt támogatással 
kapcsolatban, mely az intézményi 
HÖK-ök támogatásáról rendelkez-
ve nyitott keretet a minisztérium 
integrációs keretének terhére. 

4. A tagságukat szüneteltető önkor-
mányzatok alternatív költségvetést 
alkotnak. 

Szeged, 2000. március 2. 
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